
31 (III) zajedničke sjednice Opštinskog vijeća i Vijc-ća radnih 
zajeanica Skupštine opsfcine Banjaluka održane 3. februara 1969« 
godine u Vijećnici Doma kulture u Banjoj Luci.

Sjednica je počela u 9 časova i 2o minuta.
Sjednici predsjedava predsjednik Skupšuine opštine Živ-

ko Babić.
Zapisnik vodi radnik organa uprave Sadija Plićanić.
Sjednici prisustvuju poslanici: lasim Mesinović, Ibro 

MaglajLić, SLavko Vukojević, Viaa Cijan, Vjenceslav Varunek,
Milan Vukmanović, Drago Barić, Ridvan Memic, Milan Kecman i Je- 
Lena Afgan i sekretar Opštinskog komiteta Saveza komunista Džavia 
Gunić.

Sjednici prisustvuje 66 odbornika, a odsutno je Зо
odbornika.

NajaviLi su izostanak sa soeanice DragoLjub Dragić, 
Vojo Mitrov, Dževad Ibrahimbegović, lomo Lučić, Milorad PLavčić, 
Dobrivoje Sabljić, Bogdan ALeksić, Azra BaLić, Bojan Petković, 
Muhamed Softić, Kiiivoje Vasić i Hasema Vehabović.

Hisu najaviLi izosranak sa sjednice ILija Brceg, Josko 
Gazić, x,iko Gvozden, RadmiLa Ličina, Drago Pepinović, Dr.Dušan 
PištelLjić, Vaso Visekruna, Stojko Vranješ, Dobrivoje Zenić, Mir- 
ko Antic, Boško Grozdanić, dr.VojisLav Janković, Vukašin Mandić, 
MiLenko MiLadinović, PavLe Predoj vić, Dra^o PuLjić, Vera Rojc, 
i BogoLjub oukaLo.

Predsjednik Zivko Babić konstatuje da postoji kvaLi- 
fikovana većina иа raa i predLaže dopunu dnevnog reda sLedećim 
tačkama:

L. Prijedlog OdLuke o dopuni Statuta opštine Banjaluka,
2. PrijedLog ZakLJučka o potvrdjivanju OdLuke zborova 

birača o osnivanju mjesne zajednice Karanovac,
3. a) Informacija o p_ipremama i neposrednim zadacima

Skupštine opštine i njenih organa za provodjenje 
izbora za oabornike i posLanike u L969.goaini,

b) PrijeaLog ZakLjučka o prepisivanju biračkih 
spiskova,

PrijedLog za dopunu oe P^ihvaćen.
Pošto je usvojen zapisnik sa Зо sjednice vijeća Skups- 

tine opstine od 2o.L.L969. godine počeo je pretres po sledećem

D И E V Н 0 M R E D U:

—  1. Izvještaj o radu Savjeta i Sekretarijata za narod-
nu odbranu;

✓
2. Informacija o reizbornosti direktora radnih orga- 

nizacija u 1 §6 8. godini;



3. Izvještaj Komisije za utvrdjivanje prihoda i 
realizacije kamate na Poslovni fond EDP"Elektro-Ban;jaluka";

4. Izvještaj odborničke komisije o odredjivanju 
scalne mjeaečne nagrade:

a) predsjedniku Skupštine opštine,
b) potpredsjednicima Skupštine opštine;
5. Prijedlog Rješenja o oslobadjanju radnih orga- 

nizacija obaveze prijema pripravnik ,
6. Prijedlog Rješenja o oabijanju zahtjeva radnih 

organizacija za oslobadjanje obaveze prijema pripravnika,
7. Prijedlog Rjesenja 0 imenovanju članova konkurs- 

nih komisija za raspisivanje i provodjenje konkursa i imenova- 
nja direktora radnih organizacija,

8 . Prijedlozi rješenja o imenovanju predscavnika 
Skupštine opštine u Savjet,

a) Muzeja Bosanske krajine,
b) iTarodne biblioteke "Petar Kočić”,
c) Ekonomske škole,
d) Osnovne skole "Braća Pavlić",
e) Osnovne škole u Kolima,
9. Prijedlog Rjesenja o odbijanju žalbe Krunovar 

Zlatka na Odluku Radničkog savjeta Scaklorezačkog - staklobru- 
sačkog preduzeća,,Kr4stal" o imenovanju direktora,

10. Prijedlog R^ašenja o odbijanju žalbe Ninić Stanka 
na Odluku Radničkog savjeta Staklosezačkog - staklobrusačkog 
preduzeća "Kristal" 0 imenovanju direktora,

11. Prijedlog Rješenja 0 izmjeni Rješenja o obrazo- 
vanju lovišta,

12. Prijedlog Rjesenja o izmjeni Rješenja o dodjeli 
lovišta na gazdovanje Lovačkom društvu "Šehitluci",

13. Prijedlog Rjesenja 0 izugeni Rješenja o dodjeli 
lovišta na gazaovanje Lovačkom društvu "Potkozarje",

14. Prijedlog Zaključka o davanju saglasnosti Okruž- 
nom javnom tužilaštvu za poscavljanje zamjenika Opštinskog jav- 
nog tužioca,

J  1 5 . Prijedlog Zaključka o davanju zemljišta u 
društvenoj svojini Stambenom preduzeću Banjaluka, radi otvara- 
nja puta od Ulice Krajiških bribaaa do objekta Miroslava Seče,

i !6 . Prijedlog Oaluke 0 dopuni Statuta opštine
,

17. Prijedlog Zaključka o potvrdjivanju odluke zbo- 
rova birača o ošnivanju Mjesne zajednice Karanovac,

18. Informacija 0 pripremama i neposrednim zadacima 
Skupštine opštine i njenih organa za provodjenje izbora za 
odbornike i poslanike u 19 6 9. godini,

b) Prijedlog Zaključka o prepisivanju biračkih
spiskova.
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IZVJLčdTaJ 0 RLDU SAVJLI'A I SEERLTARIJATA ZA NARODNU
ODBRANU

Prilikom pretresa po ovom Izvještaju sjednici pri- 
sustvuju: Republicki sekretar za poslove narodne, general Djor- 
dje Maran i predstavnici opština, drustveno-političkin organi- 
-zacija i radnin organizaoija,

Usodna izlaganja po Izvještaju dali su nivko Ba’oić 
u ime Savjeta za narodnu odbranu, a Lomčilp Kremenović u ime 
načelnika Sekretarijata za narodnu odbranu.

Zatim u diskusiji učestvuju:
АБМЕТ VEEEM, odbornik,
Želim naglasiti da su u poslednje 2 godine postig- 

nuti značajni uspjesi. Posebno ističem da bi morali pokloniti 
više pažnje već formiranim jedinicama.

Osim toga trebalo bi hitno pristiupiti obućavanju 
gradjana, i nastaviti sa procesom formiranja, priznanja i obuke 
oružanih jedinica opštine i radnih organizacija. Neophodni su 
češći kontakti i veća saradnja radnih organizacija i organa 
uprave.

SLAVKO SEKSAN (odbornik)
Trebalo bi nešto učiniti na političkoj pripremi 

stanovništva. Kao poseban zaključak trebelo bi navesti da će se 
aktivirati jedno društveno-političko tijelo čiji bi zadatak bio 
da informiše šire mase.

REPIK DJUBO ( odbornik)
Izvještaj je uopšten zbog čega se ne vide zadaci 

koje treba izvršavati.
Posebno ge trebalo konkretnije iznjeti što će se 

poduzeti u pogledu skloništa i kolika su sredstva potrebna da 
se to realizuje.

Podržavani prijealog druga Seksana za angažovanje 
društveno-političkih organizacija.

Predsjednik Živko Babić
Skloništa su od opšteg interesa, a o tome šta je 

uradjeno u vezi s tim iznjeće potpredsjednik Ante Vukić.
ANTE VUKIĆ - potpredsjednik
Postoje tri vrste skloništa i to: 

javna skloništa, skloništa u raanim organizacijama i skloniš-



-  4  -

ta u stambenim otgektima. Komieije koja де sastavljena od struč- 
njaka imala qe zadatak da izrade prcgekte za skloništa. Proje- 
kat je izradjen za javno sklonisteu umladinskoj ulici za iz-

dnnu tog skloništa potrebna su sredstva u iznosu od 4o,ooo.ooo 
st.dinara koja će se obezbjediti u budžetu opštine za 19 6 9.go- 
dinu. btambeno preduzeće izvršiće adaptaciju nekih objekata za 
sklonište.

STAIIKO TATIĆ ( odbornik)
Šta se predvidja za skloništa na selu
Preds.jednik Živko Babić
U selimase obezojeduju samo šl$:ole, odnosno skloništa 

su predvidjene u školama.
MARKO ZEC ( odbornik )
Ulot,a mjesnih zajednica i mjesnih ureda u ratnim pri- 

premama mogla bi biti veoma korisna zbog čega je neophodno da 
se to ima u vidu.

Trebala bi postojati veća koordinacija izmedju Sek- 
retarijata za narodnu odburanu i boračkih organizacija.

RAMO SENIĆ ( odbornik)
Izučavanje terena teritorijalnih jedinica je posebno 

no t osnovno za odbranu jedne zemlje kao što je naša.
Trebalo bi organizirati predavanja kojima bi se obuh- 

vatila ratna irehnika.
Posebno važno pitranje kojemu treba pokloniti pažnju 

je obućavanje omladine.
IVICA PAIL ( odbornik)
Usvajanjem ovog Izvještaja stvara se i obaveza u bu- 

džetu za izgradnju skloništa u iznosu od oko 4o,ooo.ooo st.di- 
nara, zbog čega predlažem da u tome učestvuju i radne organi- 
zacije.

Takodjer predlažem da se radnicima u sek -etarija u 
za narodnu odbranu odredi poseban dodatak - nagrada za rad i 
an žovanje na ovom polju.

UOVAK DOJČIilOVIĆ (odbornik)
Predlažem da se kao poseban zaključak istakne da je 

obavezno prisustvovanje vojnim predavanjima koja su slabo pos- 
jećena i na koja ne dclaze rukovodioci.

DJURC KORICA ( odbornik)
U izvještaju je trebalo nešto više reći o sredstvima 

kojima se mogu realizovati ovi planovi ( u orccentima) koli- 
ko je sredstava obezbjedjeno i koliko bi 30Š trebalo).

Pitanje obezbjedjenja i smještaja za naoružanje mora 
imati poseban tretman i režim.

U izvještaju ništa nije rečeno o unutrašnjem obezbje- 
djenju ratnih jedinica. To su sada otvorene jedinice u koje mo-
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že doći svaki gra janin.
PREDSJLDNIK ŽIVKO BABIC
Postavlja pitanje odborniku u kogem to smislu misli 

obezbjediti izuzev moralno poLiviokoj.
DJUKO KOKICA ( odbornik
Pitanje rukovodećeg kadra treba rješiti, a strucnogt je 

ovde vrlo važna o čemu treba posebno voditi računa.
MIEKO MILIC - direktor PTT
Povezanost u izvršavanju zadataka je nedostatak koji je 

došao do izražaja u 1968. godini zbo0 čega predlažem da Savjet 
za naroanu odbranu rs.zmotri mogućnost da se odrede radne organi- 
zacije koje će redovno podnositi izvještaje o radu na ovom planu

mŽAVID GUNIĆ - sekretar Opštinskog komiteta Saveza 
komunista

Ocjenjujući ovo stanje u zadn̂ je 2 godine može se reći 
ua se zaista aktivno radilo u oblasti narodne odbrane.

Savjet za narodnu odbranu je radio vrlo aktivno i uspio 
je obaviti vrlo važne poslove ( napr. obczbjedjena де evakuac - 
ja stanovništva).

U pogledu odnosa nase zemlje prema drugima zemljama 
posebno imponuje naše jedinstvo u osiidi ag’resije na Čehoslovačku

Ш О К О  MAIUUT - Republički ^ekretar za poslove 
narcdne odbrane

Mislim da se možemo složiti da je u poslednje 2 godine 
učinjeno mnogo na pripremamam. Sigurno možemo reći da su i organ 
uprave i Savjet za narodnu očbranu izvršili uspješno više oba- 
veza.

Ali ne bi se trebali samo zadovoljiti sa ovin što je pos 
ti nuto jer pred nama stoge novi zadaci.

Nije u redu da se odbornici upoznaju sa ovim posli^e 2 
godine kad postooi j-ormalna obav za da organi uprave moraju 
reaovno pola^ati račune bkupštini.

Postaviće se posebno pitan^a zašto se nisu razmatraig-a 
pitanja iz narodne odbrane.

Kao posebna zakonska odredba utvrdiće se da Opština od- 
govara na sve pripreme na svojojj teritoriji.

Pripreme za odbranu moraju postati sastavni aio redov- 
ne djelatnosti.

Mi iDmo ipak u tim pripremama još uvijek samo na početku 
jer te pripreme nismo uključili u reaovne poslove, а to smo mo- 
rali učiniti i pored toga što tome treba raditi auže vre.mena. 
Značajno bi oilo ua se ovakvi izvještaji iznose češće, a ne sa- 
mo jeaanput godišnje, štc bi omogućilo odbornicima ua diskuvuju 
i posuavljaou pitanja u vezi o tim.

Kad govorim o tome da svako ovo uzme kao obavljanje svo- 
jih poslova pada mi u oči ua ustvari organi uprave priprema ma- 
terijal za oavj t narcdne odbrane, a trebalo bi usvvari ua i



га пе organizacije znaju svoje obaveze u ton pot;ledu.
Skupština opštine prvo mora pripremiti sebe i svoje or- 

0čine za rad na pripremama, jer ona ima posebnu obavezu na teri- 
torijalnoj odbrani". u izvještaju je o tome tre balo mnogo više reći.

Piuanje tcritorijalne odbrane i jest i nije novo. Teri- 
torijalna odbrana se organizuje vojnim i'ormacijama, a daci se 
sastoje u obezbjedjenju teritorije ( u pozadini) od upada stra- 
nih elemenata. Na privremeno fcaužetDm teritoriju to je osnovna 
snaga da-nastavim borbu.

Za rukovodjenje teritorijalnim jedinicama formiraće se 
Stab narodne odbrane (opštinski).

Po novim pi'Opicima postojaće tri oblika predodničke obuke.
1 . ibuka ctanovništva, 2 obuka teritorijalnih .jedinica i 

3 . obuka kroz škole.
Obuks. stanovništva obavezna je zs. sve gradjane od 16 - 

25 godina.
Velike sile nastoje izbjeći airektnu confrontaciju, ,ali 

kroz lokalne žele poboljšati svoje pozicije. Osim to0a
treba imati na umu da su velike sile povukie granicu u Bvropi 
izuzimajući Sredozemlje i Balkansko poluostrvo koji su _ostali 
veoma znacajni i interesantni.

Prema svim praćenjima i podacima politita zemalja Var- 
šavskog u^ovora upućuje na to da mi nemamo nikakvih elemenaba 
koji ovore da je'opasnost prošla, nego da je opasnost prisutna 
a naročito sa Istoka. Da li će doći kao direktan napad teško je 
procjeniti jer će sigurno voditi una i o našim pripremama. Ma- 
nevri u Rumuniji su još uvije-к prisutni, a pošto je Rumunija 
članica Varšavskog ugovora možda će biti prisiljena da te manevre 
i prihvati.

Mi ci morali u zimskom periodu uraditi sve postoge koji 
predstoje.
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Izvještaj je mogao biti konkretniji, a uripreme a u 
radnim organizacijama nije posvećeno đovoljno pažnje.

U Izvještaju je Konstatovano da neke radne organizacije 
nisu izvršile svoje obaveze i zadatke, to nikako ne bi trebali 
trpiti, a posebno je trebalo istaknuti koje su to radne organi- 
zaćije.

Zaključci takodjer trebaju biti konkretniji.
An^ažovanje Skupštine treba biti češće, a ne nakon 2

godine.
Pitanje skloništa će u novom Zakonu biti do kraja re- 

gulisano, a Zakon predvidja i način za obezbjedjenje sredstava 
za izgradnju skloništa. Skloništa za zaštitu od neuklarnog oružja 
su veoma skupa zbog čega mi moramo pristupiti izgradnji опак- 
vin skloništa иа koje možemo obezbjediti sredstva.

Drugovima iz Udruženja rezervnih oficira želim reći 
da se ne slažem da jednu takvu organizaciju treba dotjerati u 
red administrativnim putem i ne može organ uprave voditi računa 
o kvalitetu predavanja i prisustvovanju predavanjima.



PEEiDSJEDI'IIK ZIVKO BABIC

U osvrtu na diskusiju odbornika, a i^osebno izLaganje dru- 
ga Marana predlaže da se odgodi osnivanje posebnog Ponda za fi~ 
nansiranje do donošerja novog Zakona o narodnoj odbrani, ali 
uposorava predstavnike radnih organizacija da vode računa o to 
me i da imaju u vidu da će iz svojiia fondova izdvajati odredjen 
iznos sredstava izgradnju shloništa. U odgovoru na primjedbe 
dru^a Marana ističe da se Izvještaj nije ranije podnosio Skupš- 
tini zbog toga što se intenzivno radilo na jednoj fazi poslo- 
va Koje je trebalo izvrsiti, a to je revizija ratnin planova. 
Pcsebno na^lašava da se čekalo na Uputstva Republičkog sekreta- 
rijata za narodnu odbranu.

JEPTO SOLAJA ( odbornik )
PredLaže da se posebno razmotri način nagradjivanjja rad- 

nika u Setcretarijatu za naroanu odbranu.
PRE'DSJEDNIK ZIVKO BABIC
Neka sekretar Skupštine opštine i Savjet radne zajed- 

nice organa uprave ispitaju mogućnost adekvatnijeg nag’radjiva- 
nja radnika u Sekretarijatu za narodnu oabranu.

Predsjednik Zivko Babić predLaže da se usvoje ( uz ma- 
nje dopune i korekcije koje proizLaze iz ove diskusije) sLede- 
ći zakclgučci ( icogi su predioženi u izvještaju:

L. Na pLanu oabrambenih priprema radnih i drugih orga- 
nizacija i organa uprave, pored postigriutih rezuitata, još uvi- 
Jek postoje odredjene siabosti i probieni koje je neophodno ot- 
kioniti i.riješiti, pa se stavija u zadatak svir nosiocima rat- 
nih priprema da se 3 0Š više angažuju na njihovcm rješavanju.

2. Pripremama stanovništva za odbranu zemije pokioniti
naročitu pažnju. Pored rada na upoznavan^u sa Koncepcijama od- 
brane пазе zemije, karakteristikama i fizionomijom s vremenog 
rata, savremenih sredstava i dejstava, daLje napore usmjeriti 
na upoznavanje stanovništva sa opasnostima koje bi rat donio, 
te- mogućnostima ne i zaštite, naročito u usiovima termonu-
. L aarnog rata. Pored toga, -azviti goš veću aktivnost na obuci 
stanovništva u pružanji prve ponoći i scmoponoci putem kurseva 
i prednvanja, te poboLjšati usLove za izvodjenje predvodničke 
obuke sa radničl.o-seoskom omLadinom.

3. ULožiti daLje naoore na organizaciju zaštite stanov- 
ništva i materijaLnih dobara, suzbijanju i opasnosti i otkia- 
njanjli posijedica u sLučaju eLementarnih i drugih nepogoda, 
nesreća i ratnih dejstava. U još vcćoj mjeri usmjeriti aktivnost 
na ksdrovsko i materijaLno jačanje i obuku jedinica civiine zaš 
tite i samozaštite u radnim i drugi rganizacijama, mjesnim 
zajednicama, stambenim zgradama, bLokovima zgraaa i ulicama.

4. Redovnim zadacima u oblasti fizičke i prctivpožarne 
tite materijalnih dobara i objekata dati odgovarajući zna-

čaj - preduzeti sve što je iotrebno kako bi se izbjegie neže- 
Ljer.e uosLedice. Bezbjednosti ratnih priprema, pLanova i poda- 
taka posvetiti posebnu pažn̂ ju.

JT.reaLizaciji ovih ubrzati rad na izvršenju zak-
T-d



Ijucaka ža savjetovanja održanog u Skupštini opštine 2 1 . avgus- 
ta 19 6 8. godine sa predstavnicima radnin i drugih organizacija.

5. U sklopu mjera zašti e obezbjediti materijalne i 
druge uslove za dalju dogradnju sistema voza, nabavku sreds- 
tava za zaštitu, osposobljavanju postojećih i izgradnju novin 
skloništa. Pinansiranju ovih i drugih potreba narodne odbrane 
dati prioritet.
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6. Evakuaci.ji stanovništva kao mjeri zašrite i da- 
Ije pokloniti odgovarajuću pažnju u kom cilju nas'.aviti sa upoz- 
navanjem stanovništva o ovoj mjeri zaštite i kompleksnom rje- 
šavanju pitanja vezanih za evakuaciju.

7 . Uastaviti s& procesom formiranja, opremanja i 
obuke oružanih jedinica opštine i radnih or izacija.

8 . Pred organom samoupravljanja raćnih i drugih or- 
ganizacija, povremeno i po ukazanoj potrebi, pokretati i ras- 
pravljati pojedina pitanja iz odbrambenih priprema, radi nji- 
hovog uspješnijeg rješavanja. Ovo se prvenstveno oanosi па pi- 
tanja organizacije zaštite i samozaštite, nabavku odredjene op- 
reme za oružane jedinice i jedinice civilne zašti.e, obuku i 
slično.

9. Organ uprave za narodnu odbranu, uz pomoć aruštve- 
no-političkih, radnih i drugih organizacija i organa i dalje
će nastaviti sa radom na popuni ratnih vojnih i organizacijs- 
kih jedinica civilnog sektora sa vojnim obveznicima i materijal- 
nim sredstvima, vodeći pri tom posebno računa o izbcru kadrova 
i njihovom raspored.jivanju na odgovarajuće aužnosti.

10. Organu uprave za narodnu odbranu pokloniti još 
veću pažnju kako u pogledu poboljšanja unutrašnje organizacije 
i cistematizacije, rako i po pitanju uslova rada nagradjivanja 
i slično.

11. U daljem radu na sprovodjenju oabrambenin pripre- 
ma i njinovom uskladjivanju ostvariti još veću saradnju sa svim 
nosiocima i izvršiocima ratnin priprema, a oosebnu brigu posve- 
titi saradnji oa vojno-teritorijai..ii*. organima, jeainicama Л1А 
i suejeanim komunama.

12. Radio stanica Banjaluka i list "Glas" u saradnji 
o£ Savjetom i-organom uprave za narodnu odbranu, u narednom pe- 
riodu trebaju da posvete još veću pažnju informisanju gradjana 
o mjerama koje se preduzimaju na planu o ibenih priprema, 
uvrstavajući ovo u evoj stalni program i plan rada.

15. Savjet narodne odbrane, kao političko-izvršni or-
gan, koji se isključivo bavi pitanjima odbrambenin priprema u svi, 
oolastima i ajelatnostima, usmjeriće svoj buaući rad ра organi- 
zaciju, aogradnje postojećih ratnih priprema, na izvršenju za- 
dauaka koji proizilaze iz njegove funkcije i ovin zaključaka i 
starati se o sprovoajenju u život zadataka koji se odnose na os- 
tale nosioce i izvršioce.

AD 2

IhEORLACIJA 0 KEIZBORIIOSTI nlRLKTORA RADUIH 
ORGANIZACIJA U 1 9 6 8 . GODlJNl
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PrijedLog da se po ovoj informaciai ne vcdi pretres 
na današnjoj ejednici usvojen je.

AD 3
IZVJEŠTAJ KOMIbldi ZA TEvHuJIVAkd . xJRIHODA I RHJALIZACIJE KaIATI. Ћа POSLOVHl r'CITD 

EDP "FLeKTRO" BAI.JA LUKa
U pretresu po Izvjeotaju učestvuju:
Džavid Gunić
Smatram da bi trebalo i'azmisLivi o tome da se sa 

seia koja bu dabije razvijena tretiraju po dru&om kriteriju 
a ne po iotom kao razvijena seLa.

ŽIVKO BaBIĆ
Ako Di išLi na mjenjanje kriterija to di nas odve- 

Lo suviše aaieko.
TrebaLo bi odiučiti o rinan^iranju vouoopskronih 

objekata i nekategorisanin puteva.
MILORAD POPOVIC
Savget za komunaine posiove treba da formira Komi- 

siju koja će ovo reaiizirati
IVICA PAlL
PredLaže da se usvoji prijealog siužbe. 
aUTO maricić
Neka se apeiuje na Eiektrično preduzeće da ne ospo- 

rav^ davanjc prcjekta.
TOnOR VRAIIJEŠ

seio. 
ueći:

Po utvrojenom kriteriju uaju se projekti za svako 
većinom ^Lasova ( jednim protčv usvojen je sie-

ZAKLJUČAK
okuoština opštine konstatuje du bi crebaLo pružiti 

!omoć onim seiima koja su najnerazvijenija i nioU u mogućnosui 
u cjeiini obezojeaiti učešće za eLektrixikacigu seiu, pa se 
Skupština obavezuje da će u granicama svojin mogućnosti iz dru 
gin sredstava pružiti pomoć radi obezbjeajenja učešća za eLek- 
trifikaciju.

AD 4
IZVJESTAJ ODBORL'.IČKE KOMISIJK 0 ODKEDJIVAj..JU 

STALKE MJESECKE IIAGRADE:
â  predsjedniku Skupštine opštine, 
b) potpredsjednicima Skupštine opštine,



lo
D-'uran inž.Vlađo iznosi prijedlog Komisije koji se 

sastoji u tome da se predsjedniku Skupštine opštine poveća 
stalna mjesećns nagrada za 15% sto iznosi Зо.ооо dinara, oot 

predsjjedniku Anri Vukiću za 15% što iznosi 26.ooo dinara i pot- 
predsjedniku Voji Mitrovu za 8% što iznosi 2o.ooo dt.di

MILAiT GIBIIC ( odbo :-nik)
Slažem se da je prijealou Komisije opravdsn, ali 

ću odbiti da glasam za ovo, jer u mojoj radnoj organizaciji 
radnici primaju umanjen li

NOVAK DOJCIliOVIC
Ne bi trebali ovo gledati sa pojedinačnog aspekta 

polazeći od problema koje iznosi odcornik Grbić.
SLAVKO VUKOJEVIC
Visina nagrade predsjodniku i redsgednićima

nije visoka, ali ne prihvaćam obrazloženje Komisije da де to 
-neophodno iskazati u procentima.

SABAHUDIN OSMANCEVIČ
Trebalo bi prilikom izmjcna statuta opštine Banja 

Luka način odredjivanja nagraae predsjedniku i potpredsjedni- 
cima postaviti na drugoj osnovi.

MILORAD POPOVIĆ
Postoji prijedlou da se izbornim licima isplata lič- 

nog dohotka vrši na novi nacin.
Naše je da ocjenimo da li predsjednik ili potpred- 

sjednik treba imati toliki lični dohodak.
Predlažem da stalna mjesečna nagrada predsjedniku 

bude 250.000 + funkcionalni dodatak, a potpredsjedniku 250.000 
+ f'unkcionalni dodatak.

ŽIVKO BABIĆ
Nikad se ne bi složio da lični dohodak funkcionera 

bude na uivou Komune ( sada j'e porast 25%). Predlažem da se ova 
tačka skine sa dnevnog reda.

IVICA PAIL
Nije trebalo da odbornik Grbić ovo iznosi na ovakvom 

mjestu kao što je Skupština, jer tačno je da mi primamo umanjene 
lične dohotke, ali tačno je i to da је došlo do povećanja ličnog 
dohotka na nekim raonim mjestima, u našoj raanoj organizaciji i 
za 5o%. Predlažem da se usvocji prijedlog druga Miloraaa Popovića.

MILAN GHBIĆ
Ja se ovako postavljam jer vodim računa 0 biračima.
MILORAD POPOVIĆ
Svoj prijedlog iznosim, jer poznam funkciju preds- 

j'ednika, a i drugi elementi upućuju na to da treba voditi računa 
da li će se neko prihvatiti dužnosti predsjednika ako mu ne bude 
ođredjen adekvatni lični dohodak.
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MILAN КЕСМЈШ
Ovi procenti nisu potrebni i prijedlog druga Miše je 

u redu, ali zbog drugin okolnosti predlažem da Skupština prihvati 
prijedlog Odborničke komisije.

ŽIVKO BABIĆ
Pošto postoje dva različita prijedloga neka se komisi- 

ja povuče i nadje zajedničko roesenje izmedju njih.

AD 5.
PSIJEDLOG RJESEBJA 0 06L0BADJANJL RADHIH ORGAnl’ 

ZACIJA OBAl/iiZE PRIJE'ikA PRIPRAVNIKA
( prilaže se zapisniku)

Ukoliko se Pravobranilastvo ne oslobodi obavtze pri- 
jema pripravnika tnebalo bi u tu svrhu obezbjediti i sredstva.

PREDSJEDNIK ŽIVKO BABIĆ
Treba stvoriti uslove za zapošljavanje diplomiranih 

pravnika koji će završiti Pravni fakultet u junu, bez obzira na 
sredstva koja će biti potrebna.

Zaključak. Predloženo rješenje prihvaćeno je jedno-
glasno.

AD 6 .
PRIJEDLOG RJ ШЕКЈА 0 ODBIJANJU ZAHTJEVA RADNIH
ORGANIZACIJA ZA OSLOBADJAnJE OBAVEZi PRIJEMA
PRIPRAVNIKA ( prilažž se zapisnik)
JOVO IVANIĆ
U rješenju kojim se odbija zahtjev njegove radne or- 

ganizacije u obrazloženju nema dovoljno argumenata za odbijanje. 
Posebno is-ciče da u njegcvoj raanoj organizaciji nemai. nikakvih 
uslova za prijem na raa pripravnika Ijekara jer nema gdje da 
stažira.

SABAHUDIE OSMAI'jČEVIĆ
To što odbornik Ivanić navoći ( da u zaravstvenoj sta- 

nici željezničara nema uslova za prijem na rad pripravnika Ije- 
kara) nije tačno.

ZAKLJUĆAK:
Predloženo rjesenje prihvaćeno je većinom glasova 

( sa jednim glasom protiv).

AD. 7

PRIJEDLOG RJESENJA 0 ILiETfOVANJU CLANOVA KOliKUESNIH
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20LIISIJA ZA RASPISIVANJE I PROVODJENJE KOIiKURSA 
ZA IZBOR I IMENOVAiiJE DIREKIOEA RADKIH ORGAKIZACIJA 
( prilaže se zapisniku)

Odbornik Verem Ahmet predlaže da se u Komisiji иа 
provodjenje konkursa za imenovanje direktora tr^ovinskih i ugos- 
titeljskih preduzeća umjesto Bojanić Ostoje, imenuje Kjazim Kraji 
nik.

Prijedlog je prihvaćen.
Zaključak.
Prijedlog Kadrovske‘komisije uz izmjenu koju je 

predložio odbornik Ahmet Verem prihvaćen je oednoulasno.

AD 8.
PEIJEDLOG RJhSEHJA 0 IMENOVAHJU PREDSl'AVNIKA SKUPcIINE OPŠTINE U SAVJr-T:
a) MUZmJA BOSAL\oKji КлАЛРЕ,
b) NARODi.E BIBLIOTEKE "PETAR KOČIĆ"
c) EKONOMSKE SKOLE
d) OSr.OVNE SKOLE "BRAĆA Pa vLIC"
e) OSrfOVi.E SKOLE U KOLIMA
Disku^ije po ovom pjijedlogu nije Dilo, pa je jednog 

lasno donešen zaključak da se imenuje:
a) U Savjet Muzeja Bosanske Krajine Zeljković Rajko 

potpukovnik u penziji,
b) U Savjet Narodne bialioteke "Petar Kočić"

Jovetić Božidar - odbornik i Ibriša&ić Ibrahim, 
direktor Arhiva Bosanske Krajine,

c) U Savjet Ekonomske skole: Laks Dra_iša, radnik 
Osnovne privredne komore, Tomić Dušan, airektor 
Pabrike "Univerzal", Eškić Ismct, načelnik Sekre- 
tarijata za finansije SO-e

d) U Savjet Osnovne škole"Braća Pavlić" Barišić 
Vinko, radnik Osi^u.avajućeg zavoda, Germović Be- 
kir, poslovodja knjižare"Svjetlost", Brkić Bavid, 
penzioner,

e) U Savjet Osnovne škole Kola: Junbić .:ikola, 
Gatarić Dragoljub,Pejaković Rajko.

AD 9
PRIJEDLOG RJEŠELJA 0 ODBIJANJU ŽiiLEL. KRUNOVAR 
ZLATKA NA ODLUKU sADi.IĆKOG SAVJETA STAKLO; 
REZAČKOG I STAKLOBRUSAOKOG PREDUZLĆa "KRISTaLm 

0 IMENOVANJU DIIffiKTORil
Na molcu Krunovar Zlatka dozvoloeno mu je da iznese
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razloge zbog kojih je uložio žalbu, a posebno naglašava da 
uslovi u konkursu nisu u skladu за prijedlogora Komisije.

NADA TOMIĆ - referent za posLove Komisije za imeno- 
vanje rukovodioca radnih organizacija u odgovcru na ovu prim- 
jedbu ističe u ovom sLučaju primjenjuje, Osnovni zakon o izbo- 
ru radničkih savjeua i drugih organa upravLjanja u radnim or- 
ganizacijama, a ne Osnovni zakon o radnim odnosima.

ZAKLJUČAK:
Većinom vLasova usvojeno je predLoženo rješenje.

AD - Lo
PHIJLDLOG НЈаРБсчЈА 0 ODBIJANJU ŽALBL NINIĆ 
STANKA NA ODLUKU HADNIČKOG SAVJETA STAKLC- 
HEZAČKOG I Sl'AKLOBRUSAČKOG PREDUZEĆA 

"KHISTAL" 0 IMENOVANJU DIREKTOHA

PredLoženo rjesenje prihvaćeno je jedno^Lasno bez
diskusije.

AD - LL

PRIJEDLOG HJEŠENJA 0 IZMJLNI RJESL NJA. 0 
OBRAZOVANJU LOVIŠTA

JednouLasno prihvaćen.

AD - L2

PRIJEDLOG RJL'SEi. JA 0 IZMJEhl RJEŠENJA • 0 
DGDJEbl LOVIŠTA NA GAZDOVAbJE LOVAČKOlvi 
DRUSTVU ,,ŠEHITLUCIM
JednogLasno prihvaćen.

AD - L3

PRIJEDLGG RJESEkJA 0 IZMJENI RJEŠENJA 0 
DODJELI LOVIŠTA NA GAZDOVANJE LOVAČKOM 
DRUŠTVU "POTKOZARJE"
JednogLasno prihvaćen.

AD - L4
PRIJEDLOG ZAKLJUČKA 0 DAVANJU SAGLASNOSTI 
OKRUŽNOM JAVNOM TUŽILASTVU ZA POSTAVLJENJE 
ZAMJENIKA OPŠTINSKOG JAVNOG TUŽILAŠTVA
PrijedLog Kadrovske komisije Skupštine opštine 

da se da sagLasnost da se Petar Ivanović posuavi za zamje- 
nika Opštinskog javnog tužioca, prihvaćen je jednoglasno.
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AD - 15
PHIJEDLGG ZALLJUCKA 0 DAVANJU ZEMLdloTA
U DRUŠTVEHOJ SVOJILI STAMBENOM PREDUZEĆU
BANJA LUKA EADI OTVAiLUTJA PUTA OD ULICE
KRAJIŠKIH BRIGADA DO STAMBEKE ZGRADE
SOČE MIROSLAVA
Izvjestilac: Ešref Ajanović iznosi sledeće obrazlo- 

ženje: "otambeno preduzeće Banjaluka podnijelo je zahojev da im 
se dodjeli uio zemljišta u društvenoj svojini, ranije vlasniš- 
tvo Alibegović Hateme radi otvaranja puua od Ulice Krajiških 
brigada do stanoene zgrade Soće Miroslava. Investitor puta je 
Skupština opštine'*,

U diškusiji učestvuju:
DŽAVID GUNIĆ
U ovom slučaju raai se o zemLJištu koje je koristiLa 

Hatema ALibegović. Kada je saznaLa na ovo netcoliko puta se ža- 
lila jer smatra da je zbog propusta organa uprave došLo do ove 
situacije. Не bi trebaLo preko ovob samo tako prelaziti, nego 
bi morali to oojasniti drugarici Hatemi.

ŽIVKO BABIĆ
Soča MirosLav je prije 6 bodina potpuno ispravnom do- 

kumentacijom izgradio sebi stambenu zgradu, aLi tom prilikom 
nije rješeno pitanje pristupa izgradjenom objektu. Novom izgrad- 
njom njemu je zatvoren pristup stambenoj zgradi.

Drubarici Hatemi je predlagano da se preseli privreme- 
no u trosoban stan’ dok se njena trošna zgrada premjesti na dru- 
go mjesto aLi ona to nije prihvatila. Urugarlci Hatemi bi 
uzeLi samo 2, 5 m zemLjišta ( koje де nacionaLizovano) kojim 
bi omogućili pristup do zgrade MirosLava Soče.

ANTE' MARKIĆ
Trebalo bi prvo razgovarati sa drugaricom Hatemom, 

a zatim giasati o ovome.
ŽIVKO BABIĆ
PredLaže da se o ovom odlući danas, a razgovor sa dru- 

garicom Hatemom, obavi naknadno.
Prijedlog je jednogLasno usvo^en i predloženi zaklju- 

čak prihvaćen.
AD - 16

PRIJEDLOG ODLUKL 0 IZMJEHI STATU A 
OPSTIhE ВАЕЈА LUKA

Jedno.^Lasno prihvaćen.
AD - L7
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P.IJLDLOG ZAKLJLCKA 0 POTVKDJIVAKJU ODLUKE 
ZBOROVA ojIRAĆA 0 OSRIVViRJU MJLSKE ZAJLDa ICE 

nKARANOVACn
Jednojjlasuo prihvaoen.

AD - 18

A) IKEORi/iACIJA 0 PRIPREMAMA I Ж Р О В Е Е Ш Ш  ZAt 
DACIMA SKUPŠI'ILE OPŠTIKE I NJENIH ORGANA 
ZA PROVODJE^JE IZBORA ZA ODBuRi.IKE I POS- 
LANIKE U 1969. godini

Ini'ormaciju ijodnosi Radovan Hrnjaz.

b) PRIJEDLOG ZAKLJUĆKA 0 PREPISIVANJU 
BIRAČKIH SPISKOVA

JednoLlasno prihvaćen.
Predsjednik Živko Babić konstatuje da sjednici ne pri- 

sustvuje potreban broq odbornika zbog čega se ne može nasta- 
viti pretres po izvjeŠLaju Odborničke komisije za odredjiva- 
nje stalne mjesečne nagrade, te se donošerge zaključka po ovom 
odgadja иа narednu sjednicu.

Sjednica je završila u 14 časova i Зо minuta.

ZAPIS. IĆARY: PREDSJEDAVAJUCI,



za sjednicu Skupštine opštine Banjaluka od 
3. februara 1969* godine

1. IzvJeštaJ o radu Savjeta i Sekretarijata za na- 
rodnu odbranu.

Izvjestilac* Vlado Popović
2. Ini'ormacija o reizbornosti direktora radnih orga- 

nizacija u 1968, godini*
Izvjestilac: Ante Vukić

3. IzvJeštaJ Komisije za utvrdjivanje prihoda i rea- 
lizacije kamate na poslovni fond EDP "Elektro-Banja Luka".

Izvjestilact Irfan Pozderac i Valentić Zdravko
4. IzvještaJ odborničke komisije o odredjivanju sta- 

Ine mjesečne nagrade
a) predsjedniku Skupštine opštine,
b) potpredsjednicima Skupštine opštine.
Izvjestilac: Vlado DJuran

3. Prijedlog RJešenJa o oslobadjanju radnih organi- 
zacija obaveze prijema pripravnika.

Izvjestilac: Anton Pegan
6. Prijedlog Rješenja o odbijanju zahtjeva radnih or- 

ganizacija za oslobadjanje obaveze prijema pripravnika.
Izvjestilac: Anton Pegan

7. Prijedlog Rješenja o imenovanju članova konkursnih 
komisija za raspisivanje i provodjenje konkursa za izbor i ime- 
novanje direktora radnih organizacija.

Izvjestilac: Vukić Ante
8. Prijedlozi rješenja o imenovanju predstavnika Sku- 

pštine opštine u Savjet
a) Muzeja Bosanske krajine,
b) Rarodne biblioteke "Petar Kočić",
c) Ekonomske škole,
d) Osnovne škole "Btaća Pavlić",
e) Osnovne škole u Kolima.
Izvjestilac Milutin Džinkić.
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9* PrijedLog Jžjeaenja o odbijan.ju ialbe Krunovor 
ZLatka na OdLuku HaanickOu aavjeta štaklorezačkog-staklobru- 
sačnog preduzeća “KristaL" o imcnovanju dircktora.

IzvjestiLac: Hada Tomić
Lo. PrijedLog Kješenja o odbijanju zaLbe iiinić Stanka 

na Odiuku Rađničkog savjeta Stakiorezačkog-stakLobrusačko& 
preduzeća "KristaL" o imenov&nju direktora*

Izvjestilac: Nada Tomić
Ll. PrijedLog RjGćenja o iziiijcni ješeaja o obrazovanju 

Lovista*
IzvjestiLac: Ibrahimbegović Džovad

L2. PrijedLog Rješenja o izir.jeni iješenja o doujeii Lo- 
viuta na gazdovanje Lovačkom aruutvu "Šehitlocl".

IzvjestiLac: Ibrahimbcgović Dževad
L3* PrijedLo^ iiješenja o izmjeni xiješenja o doujeli Lo- 

višta na Oazdovanje Lovačkom društvu nPOokozal'je,,♦
Izvjestilac: Džev&d Ibranimbcgović

L4. PrijedLog ZakLjuoka o davanju saglasnosti Ckružnom 
javnom tuziiaštvn za post .vljanje zamjenika Opštinskog javnog 
tužioca.

IzvjestiLac: Vukić Ante
L5. PrijedLog ZakLjuČka o davanju zemLjišta u društvenoj 

svojini Stambenom prcduzeću Banja Luua, radi otv.ranja puta od 
Ulice Krajiških £irigađft do objekta M^oslava Soče.

IzvjectiLac: Išref Ajanović
RAPOMENA:
Tačka 16 skida se sa dnevnog reda koji je dostavLjen 

odbornicima iz sLijedećih razLoga:
Gradjevinski vještak Kakuvić in^. VLadimir, radnik na 

sLužbi u odsjeku za urbanistiuko rcguLacione posLove Sku^štine 
opštine Banja Luka aktom br. o$/L-PL-342/L-68. od 3L.L.1969* 
godine izvjestio je ovu sLužbu da je naknadnim uvidom u situ- 
acioni pLan koji je sastavni dio OdLuke Skupštine opštine Ba- 
nja Luka koja zamjenjuje urbanistički pLan iistanovio da je 
gradjevinsko neizgradjeno zemLjiate van užeg gradjevinskog 
геопа u društvenoj svojini, korisnik Opština Banja Luka sa 
L/L ne može dati na korišcenje SUI/IC (LIARJANA) JOSIPU iz sela 
Jošavke, jer se nalazi neposredno na granici radne zone, te 
preaa tome urbanictičko rješenje izrad^eno od strane Urbanisti- 
čkog zavoda Banja Luka ne mcže se reaLizovati i izdati rješenje 
c Lokaciji. Šef Upravc za

imovinsko pravne poslove 
Kijsz Hasanbašić



I P.iUEULOG ZA 1) х UiiU DMEVUOB JSEDA
1Џ Prijedlo^ odluk© o dopuni St tuta oputine Bunjaluka,

i

2. Prijedlo^ Zaključka o potvrdjivanju odluke zborova 
birača o osniv&nju шјеппе zajednice Karanovac.

Izvjestilac jei DRAGAK OLDJIĆ


